
RADA GMINY PROTOKOL NrXXXV/2016
W Daezynlo z obrad XXXV sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 23 listopada 2016r.

Ad.l
Przewodniczapy Rady —Marek Chwiafkowski otworzyl obrady XXXV sesji Rady Gminy
w Daszynie.
Powital przybyfych na obrady sesji: radnych, softysow, Wojta -Zbigniewa Wojter?
Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego., Dyrektoa
Zarzajiu Drog Powiatowych w L^czycy —Pana Pawla Woloszyn.

Przewodniczajcy stwierdzii, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
nczestniczy w niej 12 radnych rj.80% ustawowego skiadu Rady. Nieobecni radni:
B.Lukaszewski, MLGrabowska, LZawadzka.

Ad. 2
Przewodniczapy przedstawil porzajdek obrad:

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. PrzyJQcie porz^dku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski w tym

- spotkanie z Dyrektorem Zarz^du Drog Powiatowych. w L^czycy,
- informacja na temat sci^galnosci oplat za wod§ z wodoci^gow gminnych za 2015 r.

4. Sprawozdanie z dziafalnosci mi^dzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej komisji staiych Rady Gminy w Daszynie.
6. Podj?cie uchwaJy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna

nalata 2016-2030.
7. Podj?cie uchwafy w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok.
8. Podj^cie uchwafy w sprawie przyj^cia sprawozdania z wykonania budzetu Gminy

Daszyna za I poirocze 2016 roku.
9. Podjecie uchwaly w sprawie obnizenia ceny skupu zyta przyjmowanej za podstaw?

obliczenia podatku rolnego na 2017 rok oraz zwolnienia od podatku rolnego.
10. Podjecie uchwaly w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci

na 2017 rok.
11. Podjecie uchwafy w sprawie zwohiien w podatku od nieruchomosci.
12. Podjecie uchwafy w sprawie ustalenia stawek podatku od srodkow transportowych na

rok 2017.
13. Podjecie uchwafy w sprawie zwolnien w podatku od srodkow transportowych.
14. Podjecie uchwafy w sprawie uchylenia uchwafy w sprawie optaty od posiadania psow

i zwolnien w tej oplacie.
15. Podjecie uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na nieodplatne przej^cie nieruchomosci

polozonej w obr^bie PGR Koryta.
16. Podjecie uchwafy w sprawie przyj?cia ,JProgramu wspoipracy Gminy Daszyna z

organizacjami pozarz^dowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dzialalnosci pozytku publicznego i wolontariacie
na rok 2017.

17. Podjecie uchwafy w sprawie zatwierdzenia i realizacji Gminnego Programu
' Wspierania Rodziny w Gminie Daszyna na lata 2017-2019.

18. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
19. Przyj^cie protokohi z ostatniej sesji.
20. Sprawy rozne.
21. Zakonczenie obrad.
Nie zgloszono zmian do porzajdku obrad.
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Ad.3

Przewodniczacy poprosil o zglaszanie pytan do Dyrektora Zarza_du Drog Powiatowych
w L?czycy.
Radny M.Pokorski zapytal jak przedstawia si? sprawa modernizacji drogi powiatowej na
odcinku Walew-Jarochowek-Mazew?
Sottys MLCieslinska zapytala kiedy b?dzie wznowiona naprawa chodnikow przez Daszyn?.
Dyrektor ZDP powiedzial, ze na modernizacj? drogi Walew-Mazew powiat zlozyl wniosek
0 dofinansowanie w ramach programu PROW. Niestety wniosek nie uzyskal wymaganej
punktacji. Szkoda bo droga jest w bardzo zlym stanie . Powiat znalaz! si? na liscie
rezerwowej, ale nie ma co liczyc na srodki rezerwowe bo ten program tego nie przewiduje.
Jest planowany nowy nabor wnioskow na dofinansowanie na budow? drog. Powiat b?dzie
skladal wniosek i moze tym razem si? uda.
Radny J.Kinski stwierdzit, ze wniosek zlozony przez powiat mial szanse zdobyc wymagana
liczb? punktow. Wystarczylo tylko podpisac stosowne porozumienie o wspoipracy z gmina_
Daszyna. Tak zrobil to Wojt Gtniny Daszyna, ktory skladajqp wniosek o dofinansowanie na
drogi zawart porozumienie z powiatem i dzieki temu punktacja byla wyzsza i gmina
otrzymala pieniqdze. Wina za nie pozyskanie dofinansowania lezy po stronie wladz powiatu.
Dyrektor powiedzial, ze powiat skladal wniosek o dofinansowanie w ramach rza_dowego
programu tzw. ,,Scheryn6wka". Wniosek nie uzyskal odpowiedniej ilosci do przyznania
dofinansowania. Powiat nie zgadza si? z tâ  decyzj% i zlozyl odwolanie.
Starosrwo czeka na rozpisanie zasad punktowania wnioskow w ramach PROW-u. Sa_ jeszcze
inne programy, Mozna rowniez skorzystac ze srodkow ministerialnych na modernizacje drog.
Dogrywane s .̂ zasady kwalifikowania wnioskow.
W kwestii dokonczenia naprawy chodnikow b?dzie kontynuacja. Na etapie budowy
popelniono bl?dy, ktore trzeba teraz naprawiac.
Znak w Goszczynnie b?dzie przesuni?ty, Znak z napisern SEBDLEW b?dzie postawiony.
Znak Mazew Kolonia jest juz wykonany. Pozostalo dorobic slupki i b?dzie postawiony.
Na drodze Gajsiorow-Mazew Kolonia-Mazew w dniu dzisiejszym pracuje maszyna do
wycinki krzakow. Pozniej przejedzie do Lubna. Praca maszyny jest utrudniona przez
kamienie na poboczach. Rohoicy notorycznie wyrzucaja_ kamienie z pol na pobocza. Poza
kamieniami s .̂ tam drury i sznury. Przez takie niespodzianki niszczy si? maszyna. Naprawy
sâ  kosztowne, a maszyna wylq.czona z pracy na okoto 2-3 dni.
Radny J.Kinski podzi?kowal za wyci?cie krzakow przy drodze Mazew -Jarochowek. Radny
poprosil o postawienie znaku przy parkingu w Mazewie.
Dyrektor poinformowal, ze znak zostal usuni?ty na polecenie policji, poniewaz zostal
postawiony wbrew procedurom organizacji ruchu. Jedynym rozwiazaniem jest wystosowanie
pisrna w imieniu mieszkancow o postawienie znaku z odpowiednirn uzasadnieniem. Musi bye
to inicjatywa mieszkancow.
Radny T.Dymny odniosl si? do kwestii polozenia chodnika na odcinku Daszyny - Osedowice
po prawej stronie drogi. Wykonano wysoki kraw?znik co utrudnia mijanie si? dwoch
samochodow. Wlasciwym rozwiazaniem moze bye przeniesienie chodnika na lewâ  stron?
1 wj'konanie melioracji rowu. Jakosc wykonania chodnika byla taka, ze na drugi rok zaczal
si? rozpadac.
Dyrektor powiedzial, ze drogi majq. okreslone parametry i trzeba do nich si? stosowac.
Dokonuj^c obecnie naprawy chodnikow wykonywane jest ich zw?zenie co powinno poprawic
jakosc korzystania z drogi. Przebudowa wraz z melioracja_ rowu jest nierealna bo wiajze si?
z ogromnymi wydatkami, na ktore powiatu nie stac.
Sottys E.Zurawicza zglosila do naprawy zarwany przepust pod droga powiatowa Goszczynno
-Siedlew.
Radny J.Kinski zapytal kiedy b?dzie wykonana przebudowa skrzyzowana w Mazewie?
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Dyrektor odpowiedzial, ze jest wykonana dokumentacja i byly plany, aby wykonac to wraz
z modernizacja_ drogi na odcinku Walew-Jarochowek-Mazew. Wniosefc nie uzyskal
akceptacji. Brak jest dofinansowania i nic nie da si? zrobic. Trzeba czekac na rozwqj sytuacja
z kolejnymi wnioskami na dofinansowanie.
Radny J.KMski stwierdzit, ze droga byte zgtaszana juz dwukrotnie na dofinansowanie i bez
powodzenia. Ostatni wniosek byl do obronienia pod warunkiem zawarcia porozumienia
z gmina na wspolprace przy modernizacji. Niestety zabrakto dobrej woli ze strony wladz
powiatu.
Przewodniczacy podziekowal Dyrektorowi Zarzajdu Drog Powiatowych za przybycie
i udzielenie odpowiedzi na zgtoszone pytania.
Przewodniczacy powitat na obradach Prezesa PGK Daszyna — Pana Karola Niewiadomskiego
i Pana Miroslawa Fabijanczyka —pracownika Urz?du Gminy Daszyna.
Prezes przedstawii ktformacj? na temat kwestii zwiajzanych z zadluzenlem z tytuiu opat za
zuzycie wody za 2015 rok.
Poinformowal, ze nie ma mozliwosci zastosowania odci?cia doplywu wody za zaleglosci
w oplatach z powodow technicznych. Siec wodoci^gowa jest wykonana w starej technologii.
Tylko no we przylqcza majq. odrebne zasuwy, a jest ich nie wiele. Na biezaco monitorowane
sa_ kwestie sptywania naleznosci za zuzyta^ wod?. Ogolnie wprywy za wod? wzrastaja_, ale jest
to spowodowane zwiekszonym poborem. Przedawnione wierzytelnosci w znacznym stopniu
s% splacone, ale zwi?ksza si? liczba wierzytelnosci biez^cych.
Radny J.Kinski zapytaJ czy zadzialat odcinkowy pomiar poboru wody?
Prezes powiedzial, ze wymienione zostato juz 200 wodomierzy i do konca roku zostan^
wymienione kolejne. W znacznym stopniu poprawi! si? odczyty poboru wody. Wymiana
powinna zakonczyc si? w najblizszych miesia_cach. Trudno dokonac bilansu przy
rownoczesnym funkcjonowaniu starych i nowych wodomierzy, ale widac, ze dorychczasowa
wymianaprzynioslajuz efekty.
Radny T.Dymny poprosit , aby Pan Fabijanczyk przedstawii dane dotycza_ce ilosci wody
wypcnni?tej ze stacji i ilosci rozliczonej wody pobranej przez odbiorcow.
Pan Fabijanczyk przedstawil dane na ten temat, z ktorych wynika, ze za 2015 rok rozliczono
okolo 54,7% wody.
Radny T.Dymny przeliczyl, ze przy stawce wody 2,70 z! gmina traci do budzetu gminy
rocznie okolo 290.000 zl. Zdaniem radnego nalezy podja_c uchwal? o calkowitym zwolnieniu
z oplat za wod? skoro 50 % wody jest nie rozliczone . Nie moze bye tak, ze mieszkaricy
uczciwie placacy za wod? pokrywaja_ koszty nie rozliczanej ilosci wody, ktora wyplyn?}a
z hydroforni Kto ponosi odpowiedzialnosc za taki stan rzeczy.
Wojt zgodzii si?, ze jest spora roznica w rozliczeniu wody. Nalezy jednak podkreslic, ze
nigdy nie uda si? rozliczyc 100%. Maksymalnie mozna osi^gnac t do 75% rozliczenia i nic
wi?cej.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze jest to duza niegospodarnosc. Wojt w swoich wypowiedziacii
nie wskazuje konkretnych dzialan umozliwiaj^cych rozliczenie poboru wody.
Radny J-Kdnski przypornnia!, ze mial bye zrobiony odcinek linii z zamontowaniem
wodomierzy umozliwiaja_cych kontrole poboru wody na linii.
Wojt powiedzial, ze zrobiono pierwszy odcinek na prob? od Gajsiorowa.
Pan Fabijanczyk powiedzial, ze aby mozna bylo rozliczyc pobor wody trzeba zrobic
magistral? wodocia^gowa^ i zamontowac licznik na kazdym solectwie. W takim
rozprowadzeniu sieci wodocia^gowej jaki jest na gminie z roznych lat i o zroznicowanym
przekroju rur jest to nie mozliwe do osia_gni?cia.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze sluchaja_c wypowiedzi odnosi si? wrazenie, ze wszystko jest
dobrze, a jest zle. Buiwersuja_ce jest to, ze jedni uzytkownicy placa_, a dradzy nie placa,.
Z reguly nie placa^ duzi odbiorcy.
Sekretarz zapytal o jakich duzych odbiorcach radny mowi.
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Radny T.Dyrnny stwierdzil, ze przy takich duzych rozbieznosciach rozliczenia wody muszg.
bye pobory poza licznikowe. Trzeba zalozyc wodomierze na linii.
Radny HLDabrowski powiedzial, ze wystarczy wykonac studzienki roznicowe i wodomierze.
Wojt powiedzial, ze skonczony zostanie pomiar odcinkowy Ga_sior6w-Zelazna i w 2017 roku
mozna realizowac kolejne.
Radny T.Dymny zaproponowal wpisanie do budzetu grniny na 2017 rok 100.000 zl na
wykonanie studzienek pomiarowych na linii.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze przy modernizacji SUW w Mazewie mozna bylo wykonae 50
nowych zasuw na linii., ale nasz projekt tego nie przewidywal. Mozna bylo z pieniedzy
zewn?trznych zmodernizowac najstarsze odcinki wodociagowe, ale tego nie zrobiono.
Radny M.Bawej poruszyl kwestie phikania linii na koncowkach. Brak tego typu dzialan
powoduje, ze leci bardzo brudna woda. Plukaniu linii wyklucza mozliwosc 100% rozliezenie
wody wypchnietej ze stacji.
Przewodniczacy podal przyklad kiedy podczas usuwania awarii na linii odkrecono hydrant
i woda leciala w pole. Jest to przyklady, dlaczego nie da si? rozliczyc poboru wody.

Radny T.Dymny stwierdzil, ze zgadza si? z tym, ze plukanie koncowek linii moze wptywac
na rozliezenie poboru wody, ale sa_ rowniez przypadki gdzie mieszkancy korzystajX z wody
poza licznikowo np. do podlewania ogrodkow. Taki przypadek byl zglaszany wqjtowi, ale nie
w tyrn temacie nie zrobiono.
Wojt stwierdzit, ze w 2017 roku sytuacja powinna ulec poprawie dzi?ki dalszej wymianie
licznikow i budowie studzienek.
Prezes PGK powiedzial, ze w marcu 2017 roku b?da_ dane z rozliczenia wody za 2016 rok po
wymianie 200 wodomierzy wowczas bedzie mozna zobaczyc na ile to poprawilo sytuacj?.
Radny T.Dymny przeszedl do tematu gazocia_gu i zapytal Prezesa ile gmina Daszyna
zamontowala skrzynek gazowych u mieszkancow Grniny Witania i ile wpfynelo wplat z tego
tytulu.
Prezes stwierdzil, ze jest tu niezb?dna analiza zawartych umow i zobowiajzan mieszkancow.
Nie wszyscy mieli w pierwszym etapie terminy wykonania instalacji wewn?trznej.
Jest grupa, ktora si? ma podla^czyc do gazu w 2016 roku i w 2017 roku. W okresie od
stycznia do sierpnia 2016 roku cena gazu zmniejszyla si? o 25% co powoduje, ze ogrzewanie
gazem staio si? bardziej oplacalne niz ekogroszkiem.
Radny T. Dymny zapytal ile skrzynek zamontowano na terenie Gminy Witonia.
Prezes odpowiedzial, ze takie dane moze przekazac wydzial inwestycji. Etosc klientow
zwi?kszy si? sukcesywnie w kolejnych latach.
Przewodniczacy zapytal u ilu odbiorcow w Witoni dokonywany jest odczyt z licznika
gazowego?
Prezes powiedzial, ze za ostatni miesia.c 2016 roku dokonano odczytu u 6 odbiorcow z gminy
Witonia.
Radny T. Dymny zapytal czy przy tak malej ilosci odbiorcow w Witonia budow? gazocia_gu
gmina Daszyna moze uznac za oplacalna inwestycj?. JaM biznes gmina zrobila rozbudowujac
linie gazowa przez Witoni?.
Prezes stwierdzii, ze biznes dla gminy jest z tytulu powstalej linii gazowej, ktora ma swqj
poczatek w Gminie Witonia i rozprowadzona jest po gminie Daszyna. Jest to nowa siec
i wymaga przyla_czy i odbiorcow. W perspektywie pojawia_ si? nowi duzi klienci, co poprawi
oplacalnosc utrzymania sieci gazowej.
Radny J.Kinski zapytal czy rozbudowuje si? glowna siec gazowa na terenie gminy Witonia.
Wojt odpowiedzial, ze sa_ wykonane dokumentacje na przytacza.
Radny K-Budka zapytal ile gmina Daszyna uzyskala dochodu z dostawy gazu do Garbalina?
Prezes powiedzial, ze na fakturze za gaz wyst?pujg. cztery pozycje: abonament, paliwo
gazowe, dystrybucja stala i dystrybucja zmienna. Mozna wyliczyc ile gmina zarabia na
Garbalinie, ale nie jest to dochod ze sprzedaz gazu.
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Jest wolny rynek i odbiorca ma prawo wybrac dostawc? oferaja_cego najnizsza_ cen?. Garbalin
rozpisal przetarg na dostawe gazu i PGK Daszyna przegralo z Energy ktora zaproponowal
nizsza^ cen?.
Obecnie PGK Daszyna podpisalo umow? z nowym dostawcq. gazu — spoik% ktora sprowadza
gaz z Holandii i oferuje znacznie nizsze ceny.
Pozyskanie gazu od nowego dostawcy przelozy si? Ba nizsze ceny gazu dla naszych
odbiorcow. Po obnizce jestesmy czwartym najtanszyni dostawcy w rejonie kutnowskim.
Radny J.Kinski zapytal jak przedstawia si? sprawa dalszej dzierzawy sprzetu komunalnego od
Pani Kocnanskiej.
Prezes powiedzial, ze sprzet jest wykorzystywany w dzialalnosci PGK Daszyna.
Radny J.Kinski zapytal jakie sa_ warunM umowy dzierzawy.
Prezes powiedzial, ze warunki wynajniu 53. korzystne, a sprzet zarabia na siebie.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze PGK Daszyna dalej ida_c ty trybem robi biznes dla innych, ale
nie dla siebie.
Zakonczono dyskusj?.

Ad.4
Wojt przedstaAvii sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej, ktore stanowi za}g.cznik do
protokoiu.
Poinformowal, ze rusza pomoc dla rolnikow, ktorzy wiosna zlozyli protokoty strat w
uprawach z tytulu wiosennych wymarzni^c.
Radny J.Kinski zapytal, czego dotyczy kolejna umowa zawarta z fiirmq. Protart.
Wojt odpowiedzial, ze wykonania dokumentacji projektowej na przylacza w Witonii
i Daszynie.
Radny T.Dymny zapytal o spraw? dokumentacji obiektu wDrzykozach.
Wojt odpowiedziai, ze zlozony zostal projekt na rozbudow? budynku w Drzykozach.
Studium wykonalnosci robila Firma Protart, a mapy sytuacyjne Firma Introgeo, dokumentacji
projektow^. Firma Mawikon.
Radny T.Dymny zapytal z posrod ilu firm wyloniono wlasnie te wymienione przez Wojta?
Wojt sa to finny porownywalne cenowo.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze przeprowadzenie konkurs na wylonienie firmy byloby bardziej
transparentne.
Pvadny H.Dabrowski zapytal o Finn§ z Poznani obslugujajc%przeprowadzanie przetargow.
Wojt poinformowal, ze jest to Firma zajmujajsa si? przeprowadzanie skomplikowanej
procedury przetargowej na budow? elektrocieplowni z udzialem srodkow zagranicznych.
Wymaga to zastosowaniem prawa miedzynarodowego i Zleceniobiorca specjalizuje sie
w tego typu postepowaniack
Przewodnicz^cy oglosil 15 minutowa przerw$ w obradach sesji.
Wznowiono obrady. Obecnych 14 radnych. Meobecny B.Lukaszewski.

Ad.5
Komisja Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego przedstawila protokofy z odbytych posiedzen
w dniach:
- 7 listopada 2016 r. z tematem :Kontrola i ocena prac zwiajzanych z inwestycjarni w Gminie
Daszyna w II polroczu 2016 r.
Radny J.Kinski powiedzial, ze prezes przedstawiaja_c sprawozdanie z dzialalnosci
poinformowal, ze rok 2015 zakonczyl si? niewielkim zyskiem.
Radny T.DymnY stwierdzil, ze nasuwa si? pytanie, jaki byl przeptyw finansowy mi?dzy
grnina, a spolk%
Radny J.Kinski stwierdzil, ze rada nie ma mozliwosci wgla_du w gospodark? finansowa_
spolki. Dlatego nalezy rozwazyc przeksztalcenie spolki w jednostk? budzetow^. gminy.
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Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokol z posledzenia odbytego w dniu 11 sierpnia
2016 r. z tematem : Zapoznanie si? z mieniem komunalnym i socjalnym na terenie gminy
Daszyna,
Komisja Rewizyjna nie przedstawiata protokoiow.

Ad, 6
Skarbnik Gminy przedstawila objasnienia do uchwafy Nr XXXV/174/2016 w sprawie zmian
w Wieloletnlej Prognozie FInansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Obrady sesji opuscila radna J.Cichonska. Obecnych 13 radnych.
Radny T.Dymny powiedzial, ze na poprzedniej sesji Rada przesun?la srodki w wysokosci
140.000 zl na dokurnentacje dotyczapa rozbudowy obiektu w Drzykozach, a gmina nie ma
uregulowanego stanu wlasnosci gruntu pod inwestycj?. Pojawia_ si? koleje przesuniecia
srodkow w kwocie 75.000 zl w roku 2016 na nowe milionowe zadanie ,,Uzbrojenie terenow
inwestycyjnych Koryta". W obecnym nlepewnym stanie gminnych finansow wprowadza si?
kolejne przedsi?wzi?cie. Czy Wojt nioze szerzej przedstawic to zadanie.
Wojt powiedziai, ze w zwiazku z pojawienieni si? nowego inwestora Ryoal Chicken powstata
imcjatywa uzbrojenia terenu(woda., gaz). Wlasciciel firmy chce, aby gmina byia dostawcq.
wody ze stacji uzdatnia wody w Krytach. Wchodza_c w to zadanie i uzyskujap dofinansowanie
gmina b?dzie mogla gruntownie zmodernizowac SUW w Korytach, ktora ma urz^dzenia
w bardzo ztym stanie. Jezeli chodzi o gaz to inamy instalacj? gazowa^ ktora moze dostarczyc
wymagana ilosc gazu. W zwiajzku z tym musimy zabezpieczyc sprawny przesyl gazu.
Poprowadzenie nowej linii umozliwi podlapzenie kolejnych odbiorcow. Ze strony wiasciciela
Firmy Royal Chicken jest zapewnienie dobrowomej wptaty na rzecz gminy w ramach
zbrojenia terenow w kwocie 1 300.000 zl. Warunkiem jest wykonanie przyiajsza
wodociqgowego i gazowego. Uzyskanie takiej wplaty zaspokoi potrzeby fmansowe tego
przedsi?wzi?cia. Pojawienie si? na terenie gminy kolejnego tak duzego inwestora to dochody
do budzeru gminy z podatkow i przesyhi gazu.
Byta wczesniej poruszana przez radnych kwestia opomiarowania i uszczelnienia poboru
wody. Jest to trudne do osi^gni?cia w sytuacji gdy SUW w Mazewie jest zmodernizowana,
a SUW Koryta pracuje na przestarzatych urza^dzeniach . Woda z takiej stacji jest gorszej
jakosci. Jest okazja to zmienic przy udziale srodkow zewn?trznych. Trzeba podjap decyzj?
czy gmina uczestniczy w tym projekcie. W dniu 25 listopada 2016 r. upfywa termin skiadania
wnioskow o dofinansowanie. W przypadku miejscowosci Daszyny uzbrojenie terenow
inwestycyjnych powiodto si?. W tym przypadku b?dzie podobnie, dlatego Gmina powinna
wejsc w ten projekt. Dokumentacja zostal juz przygotowana.
Radny T.Dymny powiedzial, ze po raz kolejny Wojt stawia Rade pod sciana, ze musi przyjajc
uchwal?, bo dokumenty s .̂ juz goto we I uplywa termin sfctadania wniosfcu. Dlaczego o takich
sprawa Rada nie j est Informowana odpowiednio wczesniej.
Wojt stwierdzil, ze radny Dymny, jak zwykle jest na nie. Kiedy z obiektem w Drzykozach nie
si? nie dzialo mial zastrzezenia, ze stoi niezagospodarowany. Powstaia inicjatywa rozbudowy
i wyposazenia na DPS z udzialem srodkow wlasnych tez bylo zle. Inwestor w Korytach nie
byl zainteresowany wspolprac^. Chela} we wlasnym zakresie uzbroic teren. Gmina wchodzqc
w ta_ wspolprac?, pozyska nowych odbiorcow wody, gazu, platnikow podatku. Skoro radny
podkresla zlq. sytuacj? finansow^ gminy, to chyba dobrze, ze podejmowane sa_ dzialania
w Merunku zwi?kszenia dochodow.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze moze Wojt ma jakies plany, ale przekaz jest niewlasciwy.
Zapytal czy SNS FOODS w Daszynie ma pod!a_czony gaz. Kilka miesi?cy temu Wojt
zapewnial o dobrowolnej wplacie od tej Firmy na rzecz gminy Daszyna w wysokosci
1 200.000 z!. lie na chwil? obecnq. zostalo wplacone?
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Wojt odpowiedzial, ze jeszcze nie ma podiajszenia gazowego, ale zakiad doskonale radzi
sobie bez gazu. Podla^czenie gazu b?dzie realizowane. Jezeli chodzi o wplat? to wplyn?la
kwota 200.000 zl, a pozostala cz?sc b?dzie po zakonczeniu chodnikow.
Radny T-Dymny powiedziai, ze jak pojawil si? temat uzbrojenia terenow w Daszynie Wojt
zapewniat, ze Firma wplaci 1 200.000 zl bez wzgl?du na postepy w realizacji zadnia.
Pozniej okazalo si?, ze zmiarde ulegfy zapisy porozumienia i dalsze wplaty zostafy
uzaleznione od spemienia pewnych warunkow ze strony gminy. Teraz pojawia si? kolejny
inwestor, gmina robi uzbrojenie terenow, a on obiecuje wptat? 1300.000 zl. Pytanie, na jakich
warunkach. Patrza_c w WPF widac jak ksztaltuj^. si? w nastepnych latach dochody i wydatki
Jest juz problem z uzyskanie kredytu dfugoterminowego. Pomimo rozpisanych dwoch
przetargow nie zglosil si? bank zainteresowany udzieleniem kredytu dla gminy Daszyna.
Czy podlapzenie do wodociqgu zakladu zuzywaj^cego dobowo tak duze ilosci wody nie
spowoduje, ze b?da_ przerwy w dostawach dla naszych rnieszkancow. Jezeli Firma chce, niech
sama buduje sobie uj?cie wody. Gmina moze wykonac przyiapze gazowe bo dzi?ki temu
powstanie mozliwosci podl^czenia si? do gazu rnieszkancow od Janic w stron? Koryt.
Wojt powiedziai, ze jezeli przedsi?biorca wybuduje wlasne uj?cie wody, pobor ze zloza
b?dzie taki sam. Byto wykonane badanie wydajnosci Stacji w Korytach i nie ma obaw, ze
braknie wody. Jest przewidywane wybudowanie trzeciej studni. Odbyio si? zebranie
mieszkancow Kr?zelewic i byli za rnodernizacja SUW w Korytach. W przyszlosci jest to
nieuniknione. Obecnie sq. prawdopodobnie ostatnie lata srodkow unijnych i trzeba z tego
korzystac.
Radny H.Dabrowski zapytal o sklad kapitalowy Ryoal Chicken. Czy uzbrojenie terenow
w Korytach ma cos wspolnego z kolejna_ uchwala_ dotyczajca_ darowizny 2..00 ha w Korytach
na rzecz Gminy Daszyna?
Wojt powiedziat ze Firma Ryoal Chicken jest z kapitatem wloskim, a wlasciciel znajduje si?
na W?grzech. Firma dziala na terenie Kutna. Uchwala jest zwiajzana z tym przedsi?wzi?ciem.
Zgodnie z dokumentacja^ gmina musi mice 3 hektary pod uzbrojenie w zwartej cz?sci
Podobna sytuacja byla przy uzbrojeniu terenow w Daszynie. Wiadomo, ze pozniej b?dzie to
zbywane w formie przetargu.
Radny J.KinsM zapytal czy zagraniczny kapitai jest zwolniony z placenia podatkow?
Wojt powiedziai:, ze nie jest zwolniony.
Radny H.Dabrowski przedstawil dane dotyczape wydobycia dobowego studni w Mazewie
i Korytach. Jego zdaniem, aby zapewnic majacemu powstac zakiadowi wymagan}^ dobowy
pobor wody potrzebne jest pi?c studni. Jezeli inwestor chce sam wybudowac wodoci^gu
niech to realizuje. Radny zapytai jak jest zaplanowane poprowadzenie gazoci^gu.
Wojt powiedziai, ze zapotrzebowanie na gaz ze strony zakladu b?dzie duze i dlatego
planowane jest poprowadzenie rury 225. Zaprojektowana linia gazowa jest robiona z pewnym
zapasem pozwalaj^cym na kolejne podlajczenia. Inwestor moze wybudowac sam linie
wodociajjowa,, ale woda i tak b?dzie z uj?cia w Korytach . Wykonanie przez gmin? sieci
wodociqgowej pozwoli na wliczenie kosztow utrzymania sieci w cen? wody naliczana, dla
odbiorcy jakim b?dzie Zakiad.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze musi bye wybudowane kilka nowych studnie, aby
zapewnic dobowo potrzebna^ ilosc wody dla zakladu. Z mocy ustawy gmina jest zobowiajzana
gwarantowac ushigi na rzecz mieszkancow. Gmina nie powinna wchodzic w taki uklad, ze
gwarantujemy pobor wody dla zakladu, a mieszkancy mogq. miec problemy z dostawa_ wody .
Gmina nie ma pieni?dzy. Jak zapewni wkiad wlasny? Nie wiadomo jak b?dzie wyglajdala
sytuacja finansowa gminy po uprawomocnieniu si? wyroku WSA w sprawie
WPF-u. W ci^gu najblizszych 2-3 miesi?cy okaze si?, jaka jest sytuacja finansowa gminy.
Jest rowniez wiele niewiadomych w kwestii darowizny na rzecz gminy w postaci
nieruchomosci o pow. 2 ha, Czy b?dzie to oplacalne dla gminy? Informacje docierajq.ce na ten
temat do radnych sa_znikome.



Wielokrotnie bylo apelowano do Komisji Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego o analizowanie
planowanych inwestycji i przedstawiana Radzie informacji. Przewidziany jest zrzut sciekow
z oczyszczalni rowem w klerunku Upala. Wojt wydal decyzj? srodowiskowa_ z naruszeniem
prawa. Taka decyzja powinna bye dla dobra spoieczenstwa, a w naszej gminie dziala to
odwrotnie.
Radny T.Dymnv zapytal o wplat? na rzecz gminy z SNS FOODS.
Wojt poinformowal, ze gmina zaplacila rachunki na kwot§ 240.000 zl i na taka_ kwot?
uzyskaia refundacje. Firma SNS FOODS wplacila 200.000 zl.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze w wyniku tej inwestycji zyska firma, Wojt si? napracuje, a co
bedzie z tego mial gmina i mieszkancy.
Wojt powiedzial, ze korzysci be4a_ w postaci zmodernizowanej SUW Koryta, rozbudowanej
sieci gazowej, dochodow z podatkow i nowych miejsc pracy. Bedzie to dla wspolnej korzysci.
Radny BLDabrowski zapytal gdzie bedzie nowa hydrofornia?
Wojt b^dzie tain, gdzie jest obecna. Na dzialce, ktora_ gmina otrzyma w formie darowizny
powstanie zbiornik wyrownawczy.
Radny H-Dabrowski powiedzial, ze pobor wody przez powstajapy zaklad b^dzie calodobowy,
praca b^dzie w systemie dwuzmianowym po 10 godzin, a zrzut z oczyszczalni bedzie do ro\vu
melioracyjnego w kieranku Upala.
Wojt powiedzial, ze zaklad planuje odzysk wody.
Zakonczono dyskusje.
Przewodniczacy poddal pod gtosowanie uchwal? Nr XXXV/174/2016 w sprawie zmian
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Wynik glosowania:
Za 5
Przeciw 6
Wstrzymujajce 2
Uchwala zostala odrzucona wi?kszosci .̂ glosow.

Ad. 7
Wojt gminy zglosil wniosek o wycofanie z obrad sesji uchwaly o zrniana do budzetu gminy
Daszyna na 2016 w zwiajzku z nie przyj^ciem uchwaly w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030. Zdaniem wojta podejmowanie
uchwaly o zmiana do budzetu gminy stalo si? nie zasadne.
Przewodniczacy przeszedl do realizacji kolejnych punktow.
Obrady sesji opuscila radna LZawadzka. Obecnych 12 radnych.

Ad.8
Przewodniczacy zapytal czy sa_ jakies uwagi lub pytania w kwestii sprawozdania z wykonania
budzetu za I pofrocze 2016 r. .Analiza sprawozdania i przedstawienie opinii RIO w Lodzi
miaio miejsce na wspohiym posiedzeniu komisji stalych w dniu 9 listopada 2016 r.
Radny T.Dymny powiedzial, ze opinia RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budzetu
gminy Daszyna za I poirocze jest negatywna. Zdaniem radnego nie widac zadnego rozwoju.
Radny H.Dabrowski przytoczyl dane ze sprawozdania w zakresie wykonania dochodow i
stwierdzil, ze sytuacja jest nie ciekawa, bo nie ma pieniedzy.
Wojt stwierdzil, ze negatywna opinia RIO wciajz ma podloze sprzedazy zwrotnej dokonanej
w 2013 roku. Jezeli chodzi o wpfywy z oplaty eksploatacyjnej pierwsza wplata nast?puje po
uptywie 6 m-cy, czyli w lipcu, dlatego nie ma go wykazanego w wykonaniu za okres
potroczny.
Radnv T.Dymnv zapytal jak Wojt ocenia wykonanie budzetu na chwil? obecna,.
Woit powiedzial, ze sytuacja ulegla poprawie, ale nalezy poczekac do konca roku.
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Radny KDabrowsM stwierdzit, ze sprawa Maggelana zostata juz rozstrzygnieja przez sady,
a w prokuraturze sprawy sa_ w toku. Radny zach^cal do zapoznania si? z opracowanym przez
RIO materiatem, jak samorzaxly omijaja. prawo przy zacia_ganiu kredytow. PoinformowaJ, ze
WSA cofnajt wczesniejszy wyrok w sprawie sprzedazy zwrotnej dokonanej przez Gmine.
Daszyna.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy podda} pod glosowanie uchwal? Nr XXXV/174/2016 w sprawie przyjecia
sprawozdania z wykonani budzeru gminy Daszyna za I pofrocze 2016 roku.
Wyrdk gfosowania:
Za 9
Przeciw 0
Wstrzymujajce 4
Uchwai? przyj^to wi^kszoscia^ gfosow.

Ad. 9
Przewodrdczacy odczytal uchwai? Nr XXXV/175/2016 w sprawie obnizenia ceny skupu zyta
przyjmowanej za podstaw? obliczenia podatku rolnego na 2017 rok oraz zwolnienia od
podatku rolnego.
Przewodniczacy przypomniat, ze stawki podatkow i oplat byly omawiane na wspolnym
posiedzeniu komisji stafych w dniu 18 listopada 2016r.
Zapytal czy sa_ pytania do przedstawionej uchwaty.
Nie zgioszono pytan.
Przewodniczacy poddal uchwat? pod glosowanie. Wynik gtosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzyrmija_ce 1
Uchwal^ przyjeto wi^kszoscia^ glosow.

Ad. 10
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXXV/176/2016 r. w sprawie okreslenia wysokosci
stawek podatku od nieruchomosci na 2017 rok.
Nie zgioszono pytan do uchwafy.
Przewodnicza_cy poddal uchwal? pod giosowanie.
Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 2
Uchwai^ przyjeto wi^kszosci .̂ giosow.

Ad.ll
Przewodniczacy_odczytal uchwal§ Nr XXXV/177/2016 w sprawie zwolnien w podatku od
nieruchomosci. Zwolnienia analogiczne do roku 2016 .
Nie zgioszono pytan.
Przewodniczacy poddal uchwal§ pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymuja.ce 0
Uchwal? przyjeto jednoglosnie.
Obrady sesji opuscil radny J-Kinski. Obecnych na sali 11 radnych.
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Ad.12

Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXXV/178/2016 w sprawie ustalenia stawek podatku
od srodkow transportowych na rok 2017.
TSfie zgloszono pytan
Przewodnicza_cy poddat uchwa!§ pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja^ce 0
Uchwale. przyjeto jednoglosnie.

A<L13
Przewodniczacy odczytai uchwal? Nr XXXV/179/2016 w sprawie zwolnien w podatku od
srodkowtransportowych. Zwolnienia analogiczne do roku 2016.
Nie zgloszono pytan do uchwafy.
Przewodnicza_cy poddal uchwal? pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuj^ce 0
Uchwal? przyjeto jednoglosnie.

Ad.14
PrzewodniczacY odczytat uchwal? Nr XXXV/180/2016 w sprawie uchylenia uchwaly
w sprawie oplaty od posiadania psow i zwolnien w tej oplacie.
Nie zgloszono pytan do uchwafy.
Przewodniczacy podda} uchwal§ pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymujajce 0
Uchwaf§ przyjeto jednoglosnie.
Na obrady sesji powrocili radni :J.Cichonska i J.Kinski. Obecnych na sali obrad 13 radnych.

Ad.15
Przewodniczacy odczytai uchwal? Nr XXXV/181/2016 w sprawie wyrazenia zgody na
nieodplatne przej^cie nieruchomosci polozonej w obr^bie PGR Koryta.
Radny J.Kinski zapytai czy gmina musi zaplacic podatek od darowizny.
Wojt powiedziai, ze gmina jest zwolniona z podatku od darowizny. Darowizna jest zwiajzana
ze skladanym przez gmin? wnioskiem o dofinansowanie Uzbrojenia terenow inwestycyjnych
w Korytach.
Radny M.Pokorski zapytai czy za darowizna_ jest cos innego ukrytego na przyklad umorzenie
darczyncy podatku rolnego. Taka sytuacja miala juz miejsce w gminie
Wojt zapewnil, ze nic takiego si? nie kryje .
Radny H.Darowski zaproponowal, aby w ramach uzbrojenia na darowanej dzialce wykonac
gazoci^g, a wodoci^g niech inwestor wykonana we wiasnym zakresie.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal uchwale^ pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 2
Wstrzymuja_ce 1
Uchwal? przyjeto wi?kszosci^. glosow.
Przewodniczacy oglosil 15 minutowa_przerw§ w obradach.
Wznowiono obrady sesji. Obecnych 13 radnych.
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Ad. 16

Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXXV/182/2016 w sprawie przyjecia ,JProgramu
wspotpracy Gminy Daszyna z organizacjami pozarz^dowymi i ionymi podrniotami
wymienionyrni w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o dzialalnosci pozytku
publicznego i wolontariacie na rok 2017.
Nie zgtoszono uwag do tresci uchwafy.
Przewodniczacy poddal uchwal? pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 13
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwal? przyjeto jednogiosnie.

Ad.17
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XXXV/183/2016 w sprawie zatwierdzenia i realizacji
Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Daszyna na lata 2017-2019.
Nie zgloszono uwag do tresci uchwafy.
Przewodniczajcy poddal uchwal? pod glosowanie. Wynik glosowania:
Za 13
Przeciw 0
Wstrzymujq.ce 0
Uchwal? przyjeto jednogiosnie.

Ad.18
Radny M.Bawej zapytal czy to prawda, ze ma bye zamkniete male przedszkole w Daszynie.
D.Kazmierczak poinformowal, ze nic na ten temat nie wiadorno. Z uwagi na zmiany w
przepisach dotycza_cych naliczania dotacji dla niepublicznych placowek oswiatowych ulegnie
zmianie kwota dotacji.
Radnv LKinski zglosil uszkodzona lamp? oswietleniowa przy kotJowni w Mazewie. Lampa
zostaia uszkodzona w trakcie usuwania drzew. Odpowiedzialnosc za to ponosi firma
usuwaja^ca drzewa.
Wojt odpowiedzial, ze b?dzie ta sprawa rozpatrzona.
Radny H.Dabrowski zapytal: czy ma wystapic z oficjalnym pismem w imieniu mieszkanc6w
czterech gospodarstw w Jarochowie o zabezpieczenie srodkow w budzecie gminy na
wykonanie wodocia^gu. Woda do tych gospodarstw dowozona jest wozem strazackim.
Mieszkancy juz pisali podanie o budow? wodocia^gu, ale bezskutecznie.
Wojt powiedzial, ze nie ma potrzeby skiadania pisma. B^dzie ta sprawa uwzgl^dniona.

Ad.19.
Przyjeto protokol Nr XXXIV/2016 z obrad sesji odbytych w dniu 2 listopada 2016 r.

Ad.20
Przewodniczacy odczytat wniosek Wqjta Gminy o zwolanie nadzwyczajnej sesji Rady Gminy
w Daszynie w dniu 25 listopada 2016 r. o godz. 8.00.
Materialy w postaci uchwafy w sprawie zmian w WPF Gminy Daszyna na lata 2016-2030
i uchwafy w sprawie zmian do budzetu gminy Daszyna na 2016 sa_ te same, ktore radni
otrzymali na ta sesje tylko nastepuje zmian numeru na XXXVI i dnia na 25 listopada 2016 r.

Ad.21
W zwiajzku z wyczerpaniem porza^dku obrad Przewodniczacy zakonczyl XXXV sesj? Rady
Gminy w Daszynie.
Protokoto'wala:
D.Kazmierczak

wiaikowski



SPRAWOZDANIE Z DZIALALNOSCI MI^DZYSESYJNEJ
WOJTA GMINY

W okresie miedzysesyjnym podejmowalem nastepuj^ce czynnosci:
- podpisalem umowy dla zadania adaptacja i rozbudowa istniejacego budynku w Drzykozach:

• na wykonanie studium wykonalnosci z firmq. MATEX Marcin Kacperski z
Lodzi,

• na wykonanie map sytuacyjno-wysokosciowych z Inprogeo Leczyca,
• na opracowanie dokumentacji projektowej z firms}. MAWIKON s.c. z Kutna

- podpisalem umowe na uslugi doradcze w zakresie pozyskania nowego odbiorcy uslug
dystrybucyjnych gazu ziemnego Leiber Sp. z o.o. z Invention Consulting Engineers GMbH
Heidelberg Niemcy,
- podpisalem umow§ na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla budowy
przylaczy gazowych z PUH ,,PROTART" z Lodzi,
- podpisalem umowe na roboty hydrauliczne wraz z materialem polegajace na wykonaniu
instalacji CWU poprzez transferowanie ciepla ze Szkoly Podstawowej Mazewie z instalacji

. solamej 29 kolektorow slonecznych istniejq.cym cieplociq.giem na zasadzie rewersu do
zasobnika CWU w budynku nr 56 w Mazewie beda_cego wlasnosci^. Gminy Daszyna dla
potrzeb Przedsiebiorstwa Podmiotu Leczniczego ,,GWAPJDIA ZYCIA" z PPHU „ GODLES"
Arkadiusz Godlewski z Romartowa,
- podpisalem umow? na doradztwo w zakresie zamowien publicznych dotycz^ce postepowan
pn. ,,Zarz .̂dzanie projektem — Elektrocieplownia opalana slom .̂ w Daszynie" i ,,Wykonanie
robot budowlanych w ramach zadania - Elektrocieplownia opalana sloma. w Daszynie" z
Nomos Zmierczak Zubka Kancelaria Radcow Prawnych spolka partnerska z Poznania,
- podpisalem umowe na realizacj? programow profilaktycznych dla klasy VI Szkoly
Podstawowej w Daszynie i klas III Gimnazjum z Pani^. Katarzyna^ Banasiak z Plocka,

Wydalem nastepuj^ce zarz^dzenia:
- w sprawie wykonania Uchwaly nr XXXIV/173/2016 Rady Gminy w Daszynie z dnia
02.11.2016r. w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok,
- w sprawie zaciajgriiecia pozyczki w roku 2017 na cele inwestycyjne,
- w sprawie podania do publicznej wiadomosci wykazu nieruchomosci przeznaczonych do
oddania w dzierzawe,
- w sprawie zmian w budzecie gminy na 2016 rok (trzy),

Daszyna, dnia 23 listopada 2016 r.


